

REFERAT AF BESTYRELSESMØDE

Mandag d. 19. maj kl. 18.30

Fremmødte bestyrelsesmedlemmer: Christian, Jonathan, Daniel, Kåre, Frederik

Afbud fra bestyrelsesmedlemmer: Rikke, Magnus

Øvrige fremmødte: Online møde med NTS arrangørgruppe

1. FORMALIA

Ordstyrer: Christian

Referent: Kåre

2. OPGAVELISTEN

Fast punkt. Ansvarlig: Ordstyrer

Opgave	Status	Ansvarlig	Deadline	Fra
Kåre poster referatet på hjemmesiden.	Done	Kåre		04-25
Kåre har taget kontakt til Philip B. for at afholde et møde baseret på beslutninger fra bestyrelsesmødet februar 2025 ifht. NTS. Afventer tilbagemelding.	Done	Kåre		02-25
Kåre skriver takkelisten på hjemmesiden	Done	Kåre		04-25
Kåre og Jonathan skal opdatere og definere sekretærens opgaver og ansvarsområder.	Ikke gjort.	Kåre		03-25
Kåre indkalder til udvalgstursmøde med Rikke, Magnus og Daniel.	Done	Kåre		04-25
Kåre laver et udkast til en politik omkring private arrangementer i foreningens lokaler.	Done	Kåre		04-25
Jonathan reviderer politikken omkring positive børneattester efter feedback på april mødet.	Ikke gjort.	Jonathan		04-24
Frederik opdaterer facebook med en regel om, at hvis man blokerer admins bliver man smidt ud af gruppen. Han informerer senere, så vi ikke drukner facebook i opdateringer.	Gjort – det gav lidt feedback. Det har et punkt senere.	Frederik		03-25

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



Opgave	Status	Ansvarlig	Deadline	Fra
Frederik tager kontakt til Philip F. ifht. at få afklaret hvad det er han mener med studentergilde – hvor mange deltagere, er der alkohol, hvilke aktiviteter, etc.	Gjort. Arrangementet endte med at blive ret stort (40+ deltagere), og Philip har valgt at finde andre lokaler.	Frederik		04-25
Rikke svarer Bifrost ang. Kommunalvalg.	Ordnet	Rikke		04-25
Rikke orienterer Dragon Legion omkring deres brug af vores lokaler og hjælper med at finde en dato.	Ordnet – de havde fundet andet sted.	Rikke		04-25
Daniel tager kontakt til Bo for at finde ud af, om det giver mening at lade containerne stå på Østerskov når de er tømt nu hvor de alligevel skal sælges for skrotprisen.	Har et punkt senere.	Daniel		04-25
Daniel tager kontakt til Charlotte så vi kan få en status på aktiv sommer og etableret en løbende kommunikation.	Der er sendt beskrivelser til organisatoren. Link til tilmelding til Sidste Søndag. Åbent hus er på vej. Flere har meldt sig. Mere efter krigslive. 12/7 er datoen det afholdes på.	Daniel		04-25
Magnus optimerer vores politik omkring affaldshåndtering og sørger for at informationen kommer ud til medlemmerne.	Status ukendt.	Magnus		04-25

HVILENDE OPGAVER

Hvilende opgaver er opgaver, der ikke pt. har nogen ansvarlig og dermed ikke forventes løst i nogen nær fremtid. Alle bestyrelsesmedlemmer er meget velkomne til at påtage sig de hvilende opgaver.

Opgave
Rikke tager kontakt til Bo for at høre om han har kontaktoplysninger på dem der reparererede vores telte sidst, og sætter gang i en reparation. Det ligger hos Sidste Søndag nu.
Vi afholder rengøringsdag to gange om året; april og oktober. Der indkaldes mindst en måned før.
Lave et forslag til regnskab / budget der er mere i stil som virksomheder gør det.
Daniel og Rikke arbejder med et oplæg til en ny hjemmeside.

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



Opgave

Sommeren 2025 følger vi op på, om der er sendt nye klubsbaserkontrakter rundt til alle.

Vi skal udarbejde en kommunikationspolitik jf. dialogen på GF.

Vi skal hen under sommeren følge op på om Sidste Søndag har indkøbt borde/bænke sæt som aftalt.

Sidste Søndag har købt borde/bænke sæt. De er lidt mindre end dem vi har. Punktet lukkes.

3. INDKOMMEN POST

Fast punkt. Ansvarlig: Kommunikationsansvarlig

LEDER KURSUS FOR SPEJDERE 14/7

BESKRIVELSE

Jeg er ansvarlig for en uges kursus for voksne ledere i spejderbevægelsen, kaldet Gilwellkurset. Kurset går ud på at opnå personlig udvikling, og det bliver opnået ved at sætte deltagerne igennem flere forskellige forløb for at de kan få indsigt i hvordan de agerer, hvordan andre reagerer samt om der er sider af deres reaktionsmønstre, de gerne vil arbejde på at ændre.

Deltagerne mødes første gang om lørdagen og bruger så et døgn på at danne "patruljer" som er små selvstyrende enheder, som de skal være sammen i resten af kurset. Mandag morgen skal de så lave en personlighedstest og arbejde med de roller vi hver især har i fællesskaberne vi er i.

Og det er der hvor vi kom til at tænke på jer i Bifrost, for vi vil rigtig gerne have et modul med at prøve forskellige roller af i praksis, og arbejde med hvordan man kan gå til det, og få indsigt i hvordan forskellige personligheder/typer arbejder sammen. Her tænker vi at I er stærke til at lave vinklen på hvordan man kan gøre det konkret at tage en rolle på sig, og vi vil derfor gerne høre om du tænker at I har et forløb, metode eller lignende at byde ind med her.

Vi anser jo spejderne og rollespillerne som værende lidt i samme klub med at tage handling og gøre ting, og synes også det kunne være super spændende at bygge bro mellem rollespil og spejder og på den måde give kursisterne noget ekstra. Vi betaler gerne for en instruktør, både hvis det er nogle frivillige eller konsulenter som kunne være interesseret i at lave et forløb for os.

Deltagerne er i aldersgruppen 18 til 70+ og der er i alt 19 deltagere på kurset. Det foregår på Spejdercenter Øksedal ved Nibe i uge 29, og datoen for det forløb vi gerne vil høre om I kan hjælpe med er mandag d. 14/7 ca. mellem kl. 13.00 og 17.00.

BESLUTNING

Vi takker nej tak – vi har ikke nogle oplagte kandidater.

4. SEKRETÆREN OG KASSEREREN

Fast punkt. Ansvarlig: Kassereren

Der gennemgås regnskab samt øvrige centrale orienteringspunkter fra kassereren.

GENNEMGANG AF REGNSKAB

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



Der er ikke opdateret regnskab jf. vores politik om kun at gøre det en gang i kvartalet.

5. PROJEKTOVERBLIK

Fast punkt. Ansvarlig angives under de enkelte projekter.

KRATHUSET

Ansvarlig: Christian

Aalborg kommune har bedt os få en udtalelse fra Grøn Trepert under miljøministeriet, så jeg har kontaktet dem, og fået et svar om at alt inden for selve krathuset ikke kræver tilladelse med alt udenfor gør. Jeg har snakket med Aalborg kommune, og spurgt dem om det betyder vi kan lave et dæksel eller lignende udenfor huset for at kunne tømme tanken til toilet, eller hvordan de opfatter sagen. Jeg afventer nærmere fra Aalborg kommune. Det kan være vi skal lave en ansøgning om dispensation for fredskov for at få lov til at tømme toilet tanken.

SAMVÆRSPOLITIK

Ansvarlig: Frederik

Arbejdsgruppen holdt et genopstartsmøde den 05/05. Mødet var meget konstruktivt, og vi fik rammesat processen fremadrettet.

Vores formål med politikken er meget omfattende, og skal diskuteres yderligere, men vi har formål om at skabe en værktøjskasse til bestyrelsen fremadrettet, samt sætte rammer og værdier for foreningen, som medlemmerne kan støtte sig op af. Vi ser gerne, at det tager formen af et dokument med vores "samværspolitik" (samt formålet med denne) og et dokument med værktøjer til bestyrelsen (og potentielt udvalgene).

Vi forventer at have 1. udkast klar til bestyrelsen d. 3. november i år.

Vi har desuden datosat de næste to møder:

- 9.juni kl. 16-19.
- 30.juni kl. 17-20.

CONTAINEROPRYDNING

Ansvarlig: Daniel

Der er hentet en container mere. De er ved at tømme den og sætte op. Afventer nyt i forhold til den sidste container.

Daniel indhenter en plan fra den ansvarlige på Østerskov.

PROJEKT SYVÆRKSTED

Ansvarlig: Daniel

Projektet er afsluttet. Vi er ikke helt klart med afrapportering til Bifrost.

VINTERLEJR

Ansvarlig: Kåre

Vi har lidt over 5.000 i overskud men mangler internt vareforbrug på 2-3.000. Så vi ender med et par tusinde i overskud. At vi ender i plus det er fordi folk har købt lidt mere end de har gjort sidste år.

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



Vi reserverer en dato på hytten. Det kan afbestilles uden omkostning op til en måned før.

SOMMERLEJR

Ansvarlig: Christian

Vi har åbnet for tilmelding, og fået de første tilmeldinger, vi vil øge reklameindsatsen i den kommende tid. Der er flere tidligere deltagere der har været fraværende de sidste par år, som synes det nye format gør at de gerne vil deltage i år.

UDVALGSTUR

Ansvarlig: Kåre

Vi har kalendersat et planlægningsmøde d. 9. juni

AKTIV SOMMER

Ansvarlig: Daniel

Se status på opgavelisten.

LÅNEUDSTYR OG TELTE FRA AN-TV PULJEN

Ansvarlig: Jonathan

Afventer liste fra Sidste Søndag.

AALBORG MINI-HALVMARATON

Ansvarlig: Jonathan

Vi blev lidt færre frivillige end oprindeligt aftalt med arrangørerne. Vi får ca. 8.000 i stedet for 12.000 da vi var færre frivillige.

Punktet lukkes.

LOKALEOPGRADERING 3.0

Ansvarlig: Daniel

Intet nyt. Vi venter på svar fra de ansøgninger vi har sendt – de kommer forventet hen over de næste 3 uger.

MALE- OG LATEXVÆRKSTED

Ansvarlig: Frederik

Intet nyt. Jeg har forsøgt at følge op ved Jonassen, men intet svar. Jeg har haft travlt med eksamensafleveringer i denne måned, så jeg håber på at vende tilbage til det i juni/juli.

TRY OUT

Ansvarlig: Frederik

Magnus og jeg har indsendt ansøgninger til 3 forskellige aktiviteter: bordrollespil, maledag og brætspilscafé. Vi har ansøgt om penge til nye terningesæt til bordrollespil og store pakker maling og pensler til maledagen. Vi venter på at høre fra Aalborg Kommune, før vi kan bekræfte datoer.

ARRANGEMENT MED AUTISMEFORENINGEN

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



Ansvarlig: Frederik

Der er oprettet en invitation. Ungdomsudvalget har lidt svært ved at finde nok frivillige, men jeg giver dem lige til juni, før jeg gør noget selv.

Invitationen skulle gerne blive sendt ud snart.

6. ROS OG GODE HISTORIER

Ansvarlig: Alle

Alle må bidrage med positive historier og ros for det gode arbejde de mange frivillige laver. Vi kommunikerer primært rosen gennem hjemmesiden, så det er synligt for alle.

Ros

Christian Nørgaard, Steffen Akto Kanstrup, Christian Hoff Mortensen, Erik Støvring Preussler, Christian Patrick Petersen, Mia Wendelboe Dalsgaard, Rana Dalsgaard, Marius Rosenkilde Stevns, Stephan Jens Nielsen, Mads Jacobsen, Christian Fenger, Isabel Nørgaard, Kristina Lauritzen og Jonathan Bremer for at være frivillige til Halvmarathon.

7. STATUS FRA UDVALG

Ansvarlig: Udvalgsansvarlig

VÆRKSTEDSUDVALG

Værkstedsudvalget har holdt årets første møde og er ved at fastlægge resten af årets møder. Vi har desuden valgt en ny formand, Morten Baagøe. Vi arbejder fortsat på at få vores laserskærer op at køre igen.

SIDSTE SØNDAG

Vandet har været afbrudt i Lundby Krat – måske fordi nogen har ødelagt det. De savner vand.

Christian tager fat i kommunen.

NOTER, BESLUTNINGER OG OPGAVER

Intet at notere.

8. STATUS FRA KOMMUNEN

Ansvarlig: Kommunekontaktansvarlig

BESKRIVELSE

Aalborg Kommune er gået med til at sløjfe de parkeringspladser der er tættest på rampen ned til vores lager. De vil sandsynligvis også sætte et skilt op. De vil dog ikke afsætte ressourcer til at håndhæve det, men foreslår at vi kan sætte sedler under vinduesviskere på biler der ikke forstår det, og ved gentagne overtrædelser melde det til politiet.

Problemer med varme tidligere var at der var blevet slukket i forbindelse med påskeferie. Det er nu afmeldt, så der ikke fremover bliver slukket i forbindelse med varme i vores bygning,

NOTER, BESLUTNINGER OG OPGAVER

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



Intet at notere.

9. MØDE MED NTS ARRANGØRGRUPPEN

Ansvarlig: Kåre

BESKRIVELSE

Vi har arrangeret at online-møde med NTS arrangørgruppen klokken 20.00 på mødet.

Jeg foreslår vi snakker det her igennem:

- 1) Er der planer om et NTTS næste år? Hvis der er, så har vi behov for en snak om rammerne, for de fungerede ikke i år.
- 2) Uanset hvad har vi brug for en afklaring omkring depotrummet og de ting deri.

Vores ønsker ifht. fremadrettet samarbejde:

- At fordeling af overskud – herunder også ting der indkøbes – fordeles proportionalt med den økonomiske risiko. Vi ønsker ideelt set en model hvor alle foreninger der er engageret har en del af den økonomiske risiko og en tilsvarende del af et eventuelt overskud.
- At vi frasiger os ting med "fælles ejerskab" fordi opbevaring, vedligehold og adgang kun vil være let gennemskueligt for en lille gruppe af foreningens medlemmer. Det betyder også at de ting der er, vil vi gerne overdrage til nogle andre. Så vil vi hellere spørge pænt om vi kan låne noget, som nogle andre ejer.
- At vi ikke ønsker at NTTS pålægger foreningen løber omkostninger (altså faste, årlige betalinger) uden de er kommunikeret entydigt og klart til bestyrelsen, og bestyrelsen skriftligt bekræfter dem.
- At vi har en løbende status fra projektet på bestyrelsesmøder.

Vores ønsker ifht. lagergenstandene

- At vi får samlet alle spørgsmål og usikkerheder, og får lavet et fælles overblik over dem.
- At vi tager en dialog med arrangørgruppen med henblik på at få dem klarificeret.
- At vi får afskaffet fælles ejerskab.

ANBEFALING

Vi tager dialogen og får afklaret spørgsmålene eller som minimum får en forpligtelse fra dem på, at de tænker over det.

DISKUSSION

Der skal være et NTS i 2026. Det bliver forhåbentligt også større end i 2025.

NTS vil flytte økonomien over i Star Wars figurspil Danmark. Her kan NTS spare op fra år til år. De vil ændre på betaling så de får pengene up front. Så TRoA er ikke engageret økonomisk i arrangementet.

De vil gerne have at TRoA står for cafe inkl. økonomi.

De vil gerne låne terræn og spillemåtter mm. fra de forskellige foreninger.

Enighed om at flytte ejerskabet af lagerrummet.

Rene laver en liste over ting der skal deles og hvad der ender med at være TRoAs. Vi inddrager Tabletopudvalget.

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



BESLUTNING

Kåre laver et udkast til samarbejdsrammer som han deler med NTS styregruppen og får afklaret kontaktperson.

10. UDKAST TIL POLITIK OMKRING PRIVATE ARRANGEMENTER I FORENINGENS LOKALER

Ansvarlig: Kåre

BESKRIVELSE

Herunder er et forslag til en tekst:

TRoAs lokaler skal som udgangspunkt anvendes til at danne ramme om foreningens arrangementer samt arrangementer, som falder indenfor foreningens formålsparagraf. Disse typer af arrangementer – med særligt fokus på foreningens medlemmer – har altid fortrinsret til foreningens lokaler.

Hvis et medlem ønsker at benytte foreningens lokaler til et privat arrangement eller et, der ikke passer ind under foreningens formålsparagraf – eksempelvis en privat fest – skal man kontakte bestyrelsen skriftligt med en ansøgning. Bestyrelsen vil forholde sig til det på næstkommende bestyrelsesmøde, såfremt det er indgivet mindst 2 uger inden mødet. Man skal i ansøgning redegøre for hvilken type arrangementer der er tale om samt forholde sig til punkterne på listen herunder.

Følgende vægter positivt ifht. godkendelse

- *At der er tale om et lille arrangement (5-10 mennesker).*
- *At arrangementet kan afholdes uden at forstyrre andre brugere af lokalerne.*
- *At der er aktiviteter til arrangementet som falder under foreningens formålsparagraf.*

Følgende vægter negativt:

- *Sammenfald med større arrangementer i foreningens lokaler.*
- *At deltagerne forventes at blive fulde.*
- *Hvis der vurderes der er risiko for, at lokalerne ikke efterlades i samme stand som før arrangementet.*

Arrangementer der godkendes, skal fortsat overholde regler for brug af foreningens lokaler, herunder alkoholpolitik og gæstebetaling, og der skal under hele arrangementet være mindst et medlem til stede.

Bemærk, at mange af foreningens arrangementer er private i natur – eksempelvis vil et bordrollespilshold for det meste ikke være åbent for alle, men kun for en afgrænset gruppe mennesker. Det er ikke den slags arrangementer, politikken dækker over. Det er arrangementer der tydeligvis ligger udenfor foreningens formålsparagraf – den slags hvor man først og fremmest ville lede efter et selskabslokale.

Kort fortalt – et arrangement med en flok venner der mødes for at hygge sig i anledningen af en fødselsdag og drikkes en enkelt øl vil sikkert blive godkendt. Den store runde 50 års fødselsdag der lægger beslag på battlelokalet og der danses til langt ud på natten vil ikke blive godkendt.

ANBEFALING

Det anbefales at man læses oplægget og enten godkender det som det er, eller kommer med forslag til justeringer.

DISKUSSION

The Realm of Adventurers

Godthåbsgade 8A, 9400 Nørresundby, bestyrelsen@troa.dk



Diskussion om politikken skal være mere firkantet og om den leder til for mange ansøgninger.

BESLUTNING

Vi beslutter at spørge medlemmerne hvad de synes om denne politik og se om der er noget feedback, vi skal tage med ind.

Kåre poster og får det afklaret. Hvis der ikke kommer betragtelige input så går vi videre med politikken som den er skrevet her.

11. FACEBOOK REGEL REVIDERING

Ansvarlig: Frederik

BESKRIVELSE

Jeg har, som aftalt, informeret vores medlemmer om den nye regel på Facebook vedrørende blokering af administratorer. Reglen var tiltænkt at gøre det nemmere at moderere gruppen for administratorer, men Morten Baagøe har fortalt, at man fint kan se opslag som administrator, selv hvis man er blokeret.

ANBEFALING

Vi trækker reglen tilbage, hvis det problem, som den skal løse, ikke findes i virkeligheden.

DISKUSSION

Vi testede lidt i dag. Man kan godt se indlæg som personer der har blokeret en, skriver. Men man kan ikke "like" deres indlæg og man kan ikke skrive direkte til dem, eksempelvis for at informere dem om hvorfor et indlæg er modereret (men du kan nok lave en note til dem når du sletter).

BESLUTNING

Det lader ikke til at problemet er så omfattende, som vi antog og politikken hjælper ikke. Derfor fjerner vi politikken igen.

Frederik informerer om det på Facebook.

12. FAST LUKKET PUNKT

Ansvarlig: Ordstyrer